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Jiří Vyvadil: Fico – Evropská unie potřebuje Ruskou
federaci
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J. Vyvadil: Politici jsou různí. Zatímco Petr Fiala až do své
politické smrti, která je reálná podle toho, jak se věci vyvíjejí za
rok po parlamentních volbách jistě bude do poslední minuty
zuřivě bojovat za válku proti Rusku, mnohými Čechy naopak
oblíbený Robert Fico neustupuje a i nadále bojuje za spolupráci
s Ruskem. Nechť se mu daří. Válka je vůl, bylo heslo
devadesátek a platí to stále.

Slovenský premiér Robert Fico slíbil, že obnoví vztahy s Ruskem,
pokud válka na Ukrajině skončí během jeho působení v čele strany.
Informuje o tom Politico.

„Pokud válka skončí během mandátu této vlády 2023-27 udělám vše
pro to, abych obnovil ekonomické a normální vztahy s Ruskem,“ řekl
Fico na tiskové konferenci k novému daňovému balíčku.

„Evropská unie potřebuje Ruskou federaci, Ruská federace
potřebuje Evropskou unii. O přátelské vztahy s Ukrajinou se budeme
skvěle starat,“ uvedl slovenský premiér.

Dodal, že neexistuje žádné vojenské řešení konfliktu na Ukrajině.

Již dříve bylo oznámeno, že ministři zahraničí Ukrajiny a Slovenska
– Andrij Sybiha a Juraj Blanar – se po jednání v Bratislavě vyslovili
pro účast Moskvy na příštích jednáních o urovnání rusko-
ukrajinského konfliktu.

Ještě předtím slovenský premiér znovu kritizoval strategii západních
zemí pro válku na Ukrajině. Podle Fica „Západ tuto válku extrémně
podporuje“.
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Bratislava – Slovenský premiér Robert Fico chce po skončení války
na Ukrajině, která se od února 2022 brání ruské vojenské invazi,
obnovit standardní vztahy s Ruskem. Fico, jenž dlouhodobě kritizuje
protiruské sankce a západní vojenskou pomoc Ukrajině, to dnes řekl
novinářům. Vyslovil se rovněž pro zachování tranzitu ruských surovin
do Evropy přes Ukrajinu. V proslovu bez bližších podrobností také
tvrdil, že postoj k válce na Ukrajině už změnil český prezident Petr
Pavel.

Podle Fica mnoho politiků už v souvislosti s Ukrajinou mluví o
potřebě kompromisů a k Pavlovi řekl, že výrazně změnil postoj k
válce na Ukrajině. Detaily neuvedl. Pavel například v rozhovoru s
americkým deníkem The New York Times dříve řekl, že Ukrajina
musí být realistická ohledně svých válečných cílů a přijmout, že část
území by mohla alespoň dočasně zůstat pod ruskou kontrolou.

Slovenský premiér před jednáním slovenské s ukrajinské vlády, které
je naplánováno na příští týden, také řekl, že by si přál, aby Ukrajina
zůstala tranzitní zemí pro suroviny, které podle něj Evropa potřebuje.

Země Evropské unie dříve začaly snižovat svou závislost například
na zemním plynu z Ruska. Současná dohoda o tranzitu ruského
plynu přes Ukrajinu do Evropy vyprší na konci letošního roku. Kyjev
opakovaně uvedl, že ji nemá v úmyslu prodlužovat. EU po ruské
invazi na Ukrajinu zase zakázala dovoz ruské ropy; výjimku dostaly
Maďarsko, Slovensko a Česká republika pro dodávky ropovodem
Družba.

J.V. Držme Ficovi  palce. Je to i v zájmu Česka a vůbec světa…Snad
jen toho Pavla bych rozhodně nepodceňoval. Je to politický
chameleon a věřit mu příliš nelze.

Jiří Vyvadil
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